
 

Participatie 
 
Om draagvlak te creëren bij de bewoners en omwonenden, van de projectlocatie, voor het 
oprichten van een zonnepark, hebben de initiatief nemers een participatie plan opgesteld en 
doorlopen.  
 
Het participatie plan is een fluïde document die gedurende het proces wordt aangepast op 
basis van opgemerkte wensen en verwachtingen. Bijvoorbeeld is tijdens het proces het 
Comité Bescherming Mastenbroekerpolder opgericht, waarbij specifiek aandacht is 
opgenomen in het participatie plan, aan dit Comité.  
 
Tijdens het doorlopen van de participatie, en waaraan nog extra aandacht moet worden 
besteed, is veel overleg geweest met de gemeente om zorgvuldig te werk te gaan. Hierbij 
heeft de gemeente veel input geleverd hoe zij het proces zien en wat zij nog wensen. 
 
Hieruit is voortgevloeid dat er onder andere 3 informatie avonden zijn georganiseerd. De 
eerste avond is een online avond geworden vanwege de toen geldende Corona maatregelen. 
De vragen die toen gesteld zijn, zijn door de initiatief nemers verzameld en met antwoord 
gepubliceerd op de gecommuniceerde website (www.zonneparkhagedoornweg.nl). Hierbij 
zijn alle belangstellenden geïnformeerd via email en brief, zoals gewenst door de gemeente. 
Voor de informatie avond en na de informatie avond. 
 
Op 13 april is een tweede informatieavond georganiseerd, en deze keer op locatie in 
IJsselmuiden. De initiatief nemers waren voornemend om hieraan vorm te geven zonder 
plenair deel, waarop de gemeente aangaf dat een plenair deel gewenst is. Hieraan is gehoor 
gegeven, waarbij het eerste uur een presentaties zijn gegeven en daarop volgend de 
gelegenheid om vragen te stellen vanuit de aanwezigen. Hierna is er nog gelegenheid 
gegeven om individueel met vertegenwoordigers van de initiatiefnemers in gesprek te gaan 
en vragen te stellen. 
 
Bij iedere uitnodiging en communicatie is aangeboden aan omwonenden dat individuele 
gesprekken, zogenaamde keukentafelgesprekken, kunnen plaats vinden. Waarbij verder 
stakeholders zoals, landbouworganisaties, natuurorganisaties, tuinders actief door de 
initiatief nemers zijn benaderd en gesprekken zijn gevoerd. 
 
Na overleg met de gemeente Kampen is op 23 november een laatste informatie avond 
gehouden met als doel om nogmaals te luisteren naar de omwonenden en de mogelijkheid 
te geven om persoonlijk vragen te stellen aan de omwonenden. Bij deze avond waren ook 
vertegenwoordigers van de lokale Energie coöperatie en de natuur organisatie Splij+. Hierbij 
is wederom materiaal, zie bijlage 1, die gebruikt is in de avond op de website terug te 
vinden. 
 



Resultaat van de communicatie met de omgeving van het zonnepark zijn als volgt op te 
noemen; 

- Afstand naar de woonwijk 
- Weidevogelleefgebied 
- Veenoxidatie 
- Landschappelijke inpassing 
- Locatie 

 
Met betrekking tot de afstand naar de woonwijk. Hebben de initiatief nemers voorgesteld 
om het totale project van 46 hectare te verkleinen naar 32 hectare. Waarbij de afstand 
tussen het zonnepark en de veilingweg is vergroot met een halve kilometer.  
 
Het project gebied is een weidevogelleefgebied. Dit houdt in dat eventuele verloren gegaan 
leefgebied van weidevogels moet worden gecompenseerd. Hiervoor zijn gesprekken 
geweest met Splij+ die ervaring heeft in de Mastenbroekerpolder met betrekking tot 
compensatie van verloren weidevogel leefgebied. Dit zal resulteren in een regeling waarbij 
het totaal weidevogelbestand in de Mastenbroekerpolder niet zal lijden onder de activiteit 
van het zonnepark. 
 
Veenoxidatie, is uitvoerig onderzoek gedaan en vastgelegd in het Infram rapport. Op basis 
van dit rapport is de layout van het park aangepast, en zijn ruimtes vrij gehouden in het 
zonnepark, om de adviezen van het Infram rapport te kunnen toepassen. 
 
Landschappelijke inpassing. Hoewel ontwikkelaars altijd proberen zoveel mogelijk het zicht 
te ontnemen van een zonnepark, is vanwege de weidevogelleefgebied het niet wenselijk om 
landschapselementen toe te passen. Dit met die verstandhouding dat weidevogels uitzicht 
nodig hebben. Wel zullen de oevers van het zonnepark natuurlijk worden aangelegd, 
waardoor het aanzicht vriendelijker wordt. Een eerder voorstel om een fietspad aan te 
leggen, is ook vanwege de weidevogels niet gewenst gebleken.  
 
Als laatste kwam de locatie naar voren. Begrijpelijk dat mensen het altijd liever ergens 
anders willen hebben. Helaas is Nederland een klein land en zullen er altijd omwoners zijn 
van een park. Toch moet er zorgvuldig worden gekeken naar welke locatie wenselijk is. De 
gemeente heeft hierin het voortouw genomen en heeft in de afgelopen jaren veel 
initiatieven als ongewenst aangemerkt. De locatie Hagedoornweg verleend zich in dat 
opzicht beter omdat het tegen het tuinbouwgebied ligt en derhalve minder verstorend 
werkt.  
 
Hieronder een verslag legging ter ondersteuning van het doorlopen participatie proces. 



Gesprekken omwonenden en belanghebbenden 

 

 
 schreef dit beknopte verslag van volgende bijeenkomsten. 

Op 18 mei 2021 heeft overleg plaatsgevonden met volgende 3 families 

1. Jan Prins 
Hagedoornweg, 8271 PN IJsselmuiden 
 

2. Dhr. Willem Jenniek Wup 
Hagedoornweg, IJsselmuiden 
 
Dhr. Jakob van der Weerd 
Bisschopswetering, 8293 PA Mastenbroek 
 

Op 1 juni 2021 heeft overleg plaats gevonden met volgende 2 families 

3. Mts. Pelleboer G. en Pelleboer  
Gerrit Pelleboer 
Veilingweg, 8271 PX IJsselmuiden 
 

4. A.H.A. Flier 
Dhr. E.W.H. Wezenberg 
Veilingweg, 8271 PX IJsselmuiden 
 

Vanuit ons regulier relatie management hebben we de grondeigenaren op de hoogte gehouden van 
de ontwikkelingen rondom de zonneparken aan de Hagedoornweg. 



5. Grondeigenaar /Grondeigenaar   

Op 17 november zijn we door gemeente Kampen bij een presentatie door Infram over haar 
bevindingen/studie naar de veenweide problematiek betrokken.  

Op basis daarvan zijn we in verder overleg gegaan met gemeente Kampen voor het 
vergunningstraject voor het realiseren van de zonneparken. Doordat het ministerie heeft besloten 
dat de SDE ronde 2022 zal plaatsvinden in de zomer (juni-september) is het nog haalbaar om de 
procedure af te lopen als we tijdig genoeg de vergunningsaanvraag indienen. 

Op 18 januari 2022 informeerden we de omwonenden over de voortgang van zaken rondom de 
zonneparken en studie naar de veenweide-problematiek (bodemdaling - veenverbranding/CO2-
emissie). 

Brief zie bijlage 3 

In de brief kondigden we ook aan dat we voor 9 februari ’22 een keukentafelgesprek met alle 
omwonenden willen houden om hen verder te betrekken in het participatieproces en hun mening te 
horen en met hen te zoeken naar oplossingen die voor hen leiden tot een omgeving met een 
zonnepark dat ook voor hen een zonnig perspectief is. 

Deze datum was zo gesteld omdat we ook een online informatie bijeenkomst organiseren voor een 
breder publiek. Oorspronkelijk was deze op 9 februari gepland, maar is verschoven naar 23 februari. 

Door de tijd van het jaar (rondom de krokusvakantie) lukt het niet om de omwonenden eerder dan 
24 februari te spreken. 

Bij het maken van de afspraken is het volgende gebleken: 

1. “Flier/Wezenberg heeft overduidelijk aangegeven geen gesprek te willen aangezien zij tegen 
het park zijn en geen behoefte hebben aan een gesprek waarin getracht wordt de positieve 
kant van het zonnepark te benadrukken want er zijn geen positieve kanten” in hun perceptie. 

2. Prins heeft bij ons aangedrongen op een gesprek maar is zeker kritisch op de ontwikkeling. 
3. Wup, via zijn zus: gesprek oké. Neutraal. 
4. Van der Weerd: gesprek oké. Neutraal. 
5. Pelleboer hebben we nog steeds niet kunnen bereiken. In de eerste informatie ronde was 

mevrouw  kritisch op een zonnepark om “mogelijke straling en negatieve 
gezondheidseffecten”. 

6. Grondeigenaren Last en Pelleboer zijn groot voorstanders van het zonnepark. Begrijpen de 
zaken die Infram heeft gesuggereerd om de bodemdaling/veenverbranding te remmen. 
Herkenbaar ook in andere percelen die men bewerkt. 

Op 23 februari vond de online informatie bijeenkomst plaats. Door een foutieve uitnodiging aan een 
deel van de aanmeldingen is er een probleem geweest waardoor een deel van de groep 
geïnteresseerden lang in de wacht gestaan hebben en voor hen hebben we de presentatie deels 
herhaald. We hebben uitgesproken dat het zeer spijtig/knullig is dat dit fout is gelopen. Dit gaf bij alle 
deelnemers een bittere nasmaak bij de bijeenkomst. 

We hebben in de presentatie een beeld geschetst van Zonneparken Koekoekspolder en de 
initiatiefnemers.  

 

Gesprekken omwonenden 24 februari 



1. Gesprek met Jan en Hettie Prins en hun zoon (Hagedoornweg 2).  
a. De familie Prins was niet te spreken over de slechte organisatie rondom de 

bereikbaarheid van de presentatie op 23 februari. Men vond het zeer amateuristisch. 
Mevrouw Prins heeft het gesprek met onze toestemming opgenomen. We hebben 
nog eens uitgelegd hoe we tot het plan en locatie zijn gekomen. We begrijpen dat 
men het moeilijk heeft met de realisatie van een zonnepark zo dicht bij hun woning 
die in hun ogen hun vrije uitzicht bederft.  

b. We hebben de familie Prins geïnformeerd dat we binnen enkele weken een 
omgevingsvergunning gaan aanvragen voor het RWE deel van de zonneparken. 

c.  stelt dat zij met alles in haar vermogens zal proberen om te 
voorkomen dat het zonnepark op de geplande locatie gerealiseerd wordt. 

d. Voor wat betreft de communicatie over de bijeenkomst op 23 februari stelt men 
voor om bij een volgende bijeenkomst middels “flyeren in heel IJsselmuiden” de 
bijeenkomst tijdig aan te kondigen. We hebben gemeld dat de bijeenkomst eerste 
helft april gaat plaats vinden. 

e. We hebben met de familie Prins afgesproken om op 31 maart om 16 uur elkaar weer 
te spreken om over de voortgang te spreken. 

2. Gesprek met familie van der Weerd (Bisschopswetering 98) 
a. Ook familie van der Weerd was teleurgesteld over de wijze waarop de presentatie op 

23 februari verliep (zij zaten in eerste instantie ook in de Teams meeting en sloten 
later aan). 

b. Men is vooral bezorgd over de maatregelen voor de veenweideproblematiek. Zeker 
geen extra sloten toepassen want dat maakt het bewerken van de weilanden nog 
lastiger. Men maakt zich ook zorgen over de draagkracht van de grond als daar 
drukdrainage in toegepast wordt. Het land blijft dan dus ook in tijd van grasoogsten 
steeds nat. Nu is de grond in de zomer goed berijdbaar. 

c. Men maakt zich geen zorgen over de komst van zonneparken op de andere percelen. 
3. Gesprek met Willem Wup (Hagedoornweg 1) 

a. Doordat het gesprek met familie Prins uitliep, waren we te laat voor het gesprek met 
. Hiervoor wordt een nieuwe bespreking belegd. Wup was wel aanwezig in de 

online informatiebijeenkomst op 23 februari. 

 

Grondeigenaren 

Op 24 februari spraken we ook weer met de grondeigenaren Last en Pelleboer. Zij zien de komende 
maanden met belangstelling tegemoet.  maakte zich nog wel zorgen over de mening van 
collega’s in de Koekoekspolder. 

Energiecoöperatie 

Inmiddels heeft ook een eerste verkennend gesprek met de Gebiedscoöperatie/Energiecoöperatie 
IJsseldelta plaatsgevonden. Een vervolggesprek (op de geplande locatie voor de zonneparken) zal op 
3 maart ’22 plaatshebben.  

Mevrouw Van Asselt 

Op 8 maart vond een gesprek met mevrouw Van Asselt plaats. Als oud ambtenaar en als oud 
raadslid, heeft ze veel kennis van de processen. Ze was dan ook erg kritisch over de stappen die de 
gemeente neemt in verband met de zonneladder. Namelijk, eerst zon op dak voordat er panelen in 
het weiland wordt gezet.  



Verder vroeg ze zich af of de vergoeding die ze nu ontvangen voor de weidevogels, straks niet meer 
van toepassing is. 

Ze gaf tevens aan dat de wulp erg belangrijk is, in het gebied en dat dus zonnepanelen hier niet 
passen. 

De )  

Op 15 maart met Van der Weerd gesproken en hij Is zich bewust van het project en heeft geen 
wezenlijke bezwaren tegen het project. Hij verwacht wel dat er, zoals aangegeven, een groen 
voorziening komt die het zicht op de panelen belemmert. 

Wel was hij benieuwd naar de financiële participatie, en wat daarvoor al bekend is.  

Hiervoor is hij geïnformeerd naar de participatie waaier zoals gepubliceerd op de website en dat 
eventuele keuzes nog gemaakt moeten worden. 

Afgesproken is dat als er meer duidelijkheid komt over de financiële participatie wordt hij 
geïnformeerd.  

 

NMV (Nederlandse Melkveehouders Vakbond).  

Op 10 maart 2022 gesproken met . 

Het algemeen standpunt van NMV is dat men vindt dat zonnepanelen op daken geplaatst moeten 
worden en niet op grasland van melkveehouders. Als het al op grond moet komen dan liever op 
snippergronden.  

NMV is deelnemer in de deelgebied commissie veenweide (provinciale groep). Men is verbaasd dat 
de gemeente niet eerder actie heeft ondernomen om te informeren over de Infram studie. 

Polderbelang 

Op 11 maart gesproken met Berend en Maria Stoel en Maarten Holland (melkveehouders in polder 
Mastenbroek). 

Stelling van Polderbelang is dat het belang van de boeren door de gemeente niet in ogenschouw 
wordt genomen. In principe moet geen kostbare agrarische grond aan zonneparken verloren gaan. 
Gemeente moet eerst met de boeren communiceren over de bodemdaling/veenverbranding 
problematiek. 

Agrarische Natuurvereniging Camperland.  

Op 11 maart gesproken met Freddie Aalberts, Marieke Hoepel en Henk Selles. Bij de ontmoeting is 
ook aangeschoven  van Natuurvereniging IJsseldelta. 

De natuurverenigingen staan voor het weidevogelbeheer in het gebied. Men geeft op de tekening 
van de locatie aan dat de locatie van de zonneparken een van de sterkere gebieden is voor de 
weidevogels in de polder Mastenbroek (veel kieviten, grutto’s en tureluurs; niet perse wulpen). 
Andere locaties (bijvoorbeeld onder de hoogspanningslijnen aan de andere zijde van de Koekoek) 
zouden mogelijk beter zijn. Weidevogels gaan zich pas vestigen op 100-150 meter van bebouwing. 
Dus de directe rand bij de Hagedoornweg zou geen probleem zijn. Men is ook zeer verbaasd over het 
recreatiepad langs het zonnepark. Dat schrikt de vogels nog verder weg.  



ANV geeft aan dat er zeker een compensatieregeling zal moeten zijn. Ik kreeg de indruk dat men 
meer tendeert naar een beperking van de omvang van het zonnepark. 

Overleg met Agrarisch Jongeren Kontakt Kampen/Zwolle 

Op 24 maart 2022 gesproken met Merijn van Vilsteren en Wilbert Aalberts  

AJK stelt dat gezien de huidige crises in de wereld het van belang is landbouwgrond te blijven 
benutten voor voedselproductie en deze niet in te zetten voor duurzame energie. Zeker zonne-
energie past beter op daken van woningen en bedrijven. Initiatiefnemers hebben uitgelegd wat 
daaraan in Nederland gebeurt (veel meer zon op dak dan zon op land), maar dat ook gemeente 
Kampen in de RES West Overijssel een bod heeft gedaan met daarin ook zon op land.  

Een van de heren van AJK heeft eerder van andere initiatiefnemers voor zonneparken voorstellen 
ontvangen om zijn grond in te zetten voor zonneparken. Hij heeft dit overwogen maar er van af 
gezien omdat hij de business case onvoldoende aantrekkelijk vond en liever doorgaat met 
melkveehouderij. 

AJK onderkent dat in de randzone van de polder Mastenbroek een grotere bodemdaling 
problematiek speelt dan in de omgeving waar de heren van AJK hun bedrijven runnen (in gemeente 
Zwartewaterland). Wel stelt men dat de oplossingen die worden voorgesteld nog onvoldoende 
getest en bewezen zijn om op grote schaal uit te rollen.  

AJK is van mening dat de  zonneparken op landbouwgrond een negatief effect zal hebben op het 
beschikbare net capaciteit, waardoor voor (grote) lokale bedrijven en woningen geen aansluiting op 
het net beschikbaar is.  

We hebben afgesproken om verslag te leggen van de bespreking en deze met de heren te delen 
alvorens aan de gemeente ter informatie voor te leggen. 

Gesprek met de heren Jan, Willem en Peter Wup  

Dit gesprek vond plaats op 1 april 2022 (vorige afspraak verviel doordat gesprek met familie Prins 
uitliep-zie boven). 

Gesprek liep langs de maatregelen die de gemeente en waterschap mogelijk willen nemen om de 
veenverbranding en bodemdaling te remmen. Vader Peter gaf aan dat voor de ruilverkaveling langs 
de Hagedoornweg een flinke sloot liep tot ongeveer ter hoogte van het woonhuis van . 
Men is teleurgesteld in het feit dat men feitelijk niet door de gemeente geïnformeerd is over de 
studie van Infram. 

Als input in het proces geeft familie Wup aan dat men graag een groenstrook langs de oostzijde van 
het zonnepark zou zien om te voorkomen dat men de schittering van de zonnepanelen ziet. Verder 
geeft men aan dat het RWE zou passen om de aanwonenden zonnepanelen op hun dak zou 
aanbieden (dit zou in dit geval dan gelden voor Hagedoornweg 1  en Bisschopswetering 91 

. 

Vervolggesprek met  

Dit gesprek vond plaats op 1 april 2022.  

Gelukkig troffen we een andere sfeer dan op 24 februari. We hebben gesproken over de brandbrief 
van het actiecomité van omwonenden. Wij hebben nog eens benadrukt dat we er zitten namens het 
RWE deel van het project. Men vroeg wat nu het plan van RWE is. Gesteld dat we nu eerst luisteren 



naar de omgeving en vervolgens in gesprek gaan met de gemeente voor de vervolgstappen naar de 
omgevingsvergunning. 

  



 

Notulen eerste overleg Comité Bescherming Mastenbroekerpolder 

20-9-2022 Ijsselmuiden 19:30-21:30  

  

Aanwezigen  
• RWE ( )   
• Zonnegilde ( )   
• Solarfields ( )   
• Bewoners  o  (omwonende) o  (omwonende) o  

(weidevogels)  o  (omwonende)  
o  (omwonende)  

  

Begin vergadering: 20-09-2022 19:30  
  

  
1. Introductieronde  

Er is een algemeen mailadres met +- 25/30 aanmeldingen van personen die betrokken willen blijven 
en op de hoogte willen worden gehouden van de ontwikkelingen rondom het zonnepark.   

  
2. Status project  
• Aan de locatie is toestemming gegeven door de gemeente/provincie.   
• Er is nog geen vergunningsaanvraag ingediend.  
• Er wordt sowieso nog een bewonersavond georganiseerd.  

  

De ontwikkelingen van zon op dak zijn niet voldoende om de RES van de gemeente Kampen in te 
vullen. In sommige cijfers lijkt dit wel het geval, maar dit is gebaseerd op de cijfers van Enexis. De 
cijfers van Enexis bevatten ook de nog niet gerealiseerde initiatieven/projecten in ontwikkeling. Hier 
valt altijd een deel van weg, en dus representeren de cijfers niet de daadwerkelijke invulling van de 
RES.  

  

Er zijn sinds de afgelopen bewonersavond gesprekken geweest met de gemeente om verschillende 
knelpunten, aangedragen door de bewoners, te bespreken. Hier valt onder andere de omvang en 
afstand van bewoners tot het park. Deze punten staan dus nog onder discussie. Daarnaast is er in de 
tussentijd contact gelegd met energiecoöperatie Ijsseldelta, onderdeel van gebiedscoöperatie 
Ijsseldelta.   

  

Wat is de reden dat deze locatie is gekozen?  

Op basis van het beleid: de locatie sluit aan op bestaande bebouwing en bestaat uit minder goede 
agrarische grond.   



Er waren meerdere locaties aangedragen (3 locaties rondom Kampen) en deze is door de gemeente 
aangewezen als meest geschikt.   

  

Hoe is de samenhang tussen de 3 ontwikkelaars?  

De gemeente heeft aangegeven dat RWE, Zonnegilde en Solarfields samen moeten werken. Het 
blijven 3 losse parken, maar het wordt 1 ontwerp.  

  

Wat voor soort vergunningsproces is het?  

Uitgebreide procedure WABO.  

  

3. Gedeeld/lokaal eigenaarschap  
De ontwikkelaars hebben zelf initiatief genomen om de samenwerking op te zoeken met de 
energiecoöperatie Ijsseldelta, onderdeel van gebiedscoöperatie Ijsseldelta. Waarom een 
energiecoöperatie wordt betrokken? Om het (50%) lokaal eigenaarschap in te vullen. Rol van de 
coöperatie is om te zorgen dat de lusten zo dicht mogelijk bij de bewoners terechtkomen. De 
energiecoöperatie Ijsseldelta is niet lokaal genoeg, het zijn ten slotte geen buurtbewoners. Daarom 
kunnen bewoners mee participeren via de energiecoöperatie. Hiervoor bestaan verschillende 
vormen. Voorop staat altijd dat deze toegankelijk moeten zijn voor iedereen, ook voor mensen met 
een kleinere portemonnee.   

  
4. Capaciteit  

Door het comité wordt de zorg geuit dat de tuinders niet terug kunnen leveren omdat capaciteit 
geclaimd is door RWE. Principe bij Enexis is nog altijd wie het eerst komt wie het eerst maalt. De 
energieprofielen van de tuinder en het zonnepark worden op dit moment naast elkaar gelegd. Op dit 
moment heeft alleen RWE een aansluiting.   

  
5. Zorgen  

Er wordt door het comité niet begrepen dat energie geprivatiseerd is.  

  

Vanuit het comité speelt de zorg dat zowel de gemeente Kampen als de ontwikkelaars het aan het 
eind laten lijken alsof iedereen heeft mee geparticipeerd, maar er daadwerkelijk alleen een lijst is 
afgevinkt. Deze zorg is gebaseerd op eerdere ervaringen met de gemeente Kampen.   

•  Ook voor de ontwikkelaars is het van belang dat het plan breed gedragen is. Vanuit de 
ontwikkelaars is het dus zeker niet een afvinklijst. Daarnaast wordt een vergunning niet 
zomaar afgegeven. Deze wordt uitvoerig getoetst aan het beleid en de daarbij behorende 
wetgeving.   

  
6. Participatieplan  

Een participatieplan is een stappenplan dat wordt gevolgd voor de procesparticipatie. Dit plan ligt nu 
bij de gemeente voor goedkeuring. Het comité ervaart het onderwerp participatie op dit moment 



onvoldoende. Afgesproken is dat het participatieplan, in samenspraak met de gemeente, met het 
comité wordt gedeeld zodat de participatieroute voor iedereen duidelijk is.  

  
7. Infram rapport  

Of de grond überhaupt geschikt is als grond voor een zonnepark is een vraag waar de gemeente en 
ontwikkelaars het lang over hebben gehad.   

  

Hoe gaan jullie om met het Infram rapport?  

De ontwikkelaars hebben geen invloed op het rapport. Het is een onafhankelijk advies. Het Infram 
rapport is door de gemeente leidend naar de ontwikkelaars toe. Aan ontwikkelaars de vraag of het 
nog haalbaar is om een park te bouwen. Volgens het rapport kunnen er extra watergangen gegraven 
worden. De andere optie is drukdrainage. Dit is geen makkelijke technologie. Er spelen nog vragen 
omtrent dit onderwerp. Bijvoorbeeld wat je met de buizen doet als ze vervangen moeten worden.   

  
8. Businesscase  

Ter indicatie, een drainage systeem kost ongeveer 7.000-10.000 euro per ha, dit is alleen nog maar 
voor de buizen. Dan heb je nog geen pompen.   

  

Hoeveel levert het perceel van RWE op?   

Grof uit het hoofd gerekend: 10MW = 10miljoen KW/uur = 4000 huishoudens.   

  
9. Zorgen  

Er wordt door het comité kritiek geuit op het acteren van de gemeente. De kassen mogen niet over 
de Hagedoornweg heen uitbreiden, en het voelt dus tegenstrijdig dat een zonnepark wel 'mag' op 
deze locatie.  

  

Het comité heeft liever 1 grote plek voor heel Kampen waar efficiënt en veel energie wordt 
opgewekt, maar waar weinig mensen last van hebben. Het voelt nu als een lappendeken.  

  
10. Weidevogels  

Volgens het comité is het gebied ooit aangewezen als weidevogelgebied, het comité gaat dit 
checken. De zorg wordt geuit dat elk jaar het gebied voor weidevogels kleiner wordt.   

  

Wat er te vinden is, is dat het gebied weidevogel leefgebied is. Er worden compenserende 
maatregelen worden getroffen volgens het beleid. Er lopen gesprekken over wat deze 
compenserende maatregelen inhouden. Het beleid zegt in ieder geval dat er 100% compensatie op 
het gebied moet zijn. Bijvoorbeeld boeren die gebruik kunnen maken van subsidies voor 
weidevogels.   

  



11. Proces  
Vanuit de ontwikkelaars wordt de oproep gedaan om, of het park er nu wel of niet komt en ondanks 
dat meningen verschillen, in overleg te blijven. Er worden zorgen geuit vanuit het comité, ook vanuit 
de achterban van het comité, maar dan is wel de oproep om in gesprek te blijven en mee te 
participeren. De ontwikkelaars roepen zeker niet op om geen zienswijze in te dienen, dat is ieders 
eigen keuze. De vraag is wel om objectief naar het plan te kijken en samen het paricpatietraject in te 
vullen.  

  

Vervolgoverleg:   
Het comité vindt het opvallend dat de gemeente niet om tafel zit. Dus wellicht is dit een idee voor de 
volgende keer.  

  

De verschillende aanwezige partijen willen het volgende keer graag ook hebben over de 
landschappelijke inpassing.  

  

Het comité vraagt om het ecologische rapport te ontvangen.   

  

Conclusie: Er worden voorsteldata op de mail gezet en documenten worden gedeeld.  

  

  

Einde vergadering: 20-09-2022 21:30  

 

 

 

 

  



Notulen tweede overleg Comité Bescherming Mastenbroekerpolder 

Start: 2 november 2022 19:30  

Locatie: Online via Teams 

 

Gemeente Kampen:    

Comité:     

 

 

 

(laatste 10 minuten) 

RWE:      

Solarfields:     

Zonnegilde:   Afwezig 

 

Notulen 20 september 

Aanpassingen notulen 20 september 

- Op/aanmerkingen vanuit het comité worden nog per mail toegestuurd en hier toegevoegd. 
o 1. Introductieronde. Er is een algemeen mailadres met +- 25/30 aanmeldingen van 

personen die betrokken willen blijven en op de hoogte willen worden gehouden van 
de ontwikkelingen rondom het zonnepark.   

 Opmerking comité: Hier graag nog toevoegen dat het niet alleen mensen zijn 
met uitzicht op de voorgenomen locatie. De belangstelling is breder.  

o 2. Status project. Aan de locatie is toestemming gegeven door de 
gemeente/provincie.   

 Nuance: Er is toestemming gegeven door de gemeente om de kansen in dit 
gebied verder te onderzoeken. Dit heet princiepemedewerking en betekent 
dat de gemeente een positieve grondhouding heeft tegenover het plan. Hier 
zijn nog geen rechten aan te ontlenen door de ontwikkelaars. Er is pas 
zekerheid na dat de vergunning is verleend en onherroepelijk is bevonden.  

o Wat is de reden dat deze locatie is gekozen? Op basis van het beleid: de locatie sluit 
aan op bestaande bebouwing en bestaat uit minder goede agrarische grond. Er 



waren meerdere locaties aangedragen (3 locaties rondom Kampen) en deze is door 
de gemeente aangewezen als meest geschikt. 

 Opmerking comité: Dat de locatie aansluit op bestaande bebouwing kan ons 
inziens niet als pluspunt worden gezien.  

 De opmerking vanuit het comité wordt niet aangepast in de notulen omdat 
dit een vraag is die het comité zelf heeft gesteld en er antwoord is gegeven 
door de ontwikkelaars, niet door het comité.  

o Zorgen. Het comité heeft liever 1 grote plek voor heel Kampen waar efficiënt en veel 
energie wordt opgewekt, maar waar weinig mensen last van hebben. Het voelt nu als 
een lappendeken. 

 Opmerking comité: Met de toevoeging zoals bijv langs de N50. Geen grote 
plek in de Mastenbroekerpolder. 

o Vragen. We missen hier nog onze vraag over de grondeigenaren. In het gesprek is 
aangegeven dat Wezenberg meewerkt aan de plannen. Dat is voor ons cruciaal om te 
weten. Zodat dit ook duidelijk gecommuniceerd kan worden richting tuinders en 
belangstellende. 

 De vraag over wat voor contracten er zijn gesloten met welke 
grondeigenaren is beantwoord in het tweede gesprek op 2 november. 

 

Landschappelijke inpassing 

Omvang 

Omvang was een discussiepunt naar aanleiding van de informatieavond en opmerkingen van direct 
omwonenden. Er ligt een nieuw voorstel, welke ook als zodanig wordt opgenomen in de ruimtelijke 
onderbouwing. Uitgangspunt voor dit nieuwe voorstel is dat direct omwonenden er minder last van 
hebben.  Het nieuwe voorstel is +- 13 ha kleiner dan het initiële voorstel. Elke ontwikkelaar heeft nu 
+- 11 ha. De totale oppervlakte van het park komt daarmee op +- 33 ha.  

 

RWE heeft een gecontracteerde landovereenkomst met de grondeigenaar.  

Solarfields heeft te maken met twee grondeigenaren. Een is onder contract, de ander is in de 
finaliserende fase.  

Zonnegilde is onbekend (afwezig). 

 

Weidevogels 

Splij heeft een advies uitgebracht over de compensatieregelingen tov de weidevogels. Dit bureau is 
door de gemeente aangewezen. 

 



Er zullen kruidenrijke percelen in mozaïek beheer worden aangelegd. Daarnaast wordt er een 
maaipatroon aangehouden dat bevorderlijk is voor de weidevogels.  

Tussen de ontwikkelaars en de gemeente komt een anterieure overeenkomst waarin de 
compenserende maatregelen omtrent de weidevogels worden vastgelegd. De afspraken hierin 
komen ook zo veel mogelijk in de vergunningsaanvraag. 

Vraag vanuit het comité: Waarom is er voor het uitvoeren van de quickscan gekozen voor de 
natuurbank? komt per mail terug op deze vraag. 

Aanzicht 

Het hoogste punt van de panelen komt op 2 meter en 10 centimeter.  

Het park is ontworpen in zuidopstelling. Deze opstelling leent zich het beste voor de combinatie met 
het drukdrainage systeem.  
Onderstations hoogte wordt nog op teruggekomen. 

Zonnepanelen zijn ontworpen om zoveel mogelijk licht op te vangen. De schittering komt ongeveer 
neet op 3%. Ter verduidelijking: Zonnepanelen liggen ook naast ladingsbanen.  
 

Bodemdaling en drainage 

Drukdrainage 

Door middel van drukdrainage sluiten de ontwikkelaars aan bij het Infram rapport. 

Aanvullende informatie over drukdrainage wordt ook nog opgevraagd bij Waterschap. Het is een 
relatief nieuwe combinatie met een zonnepark. 

 

Weidevogels 

Compenserende maatregelen 

 zal de notities van het gesprek met Splij over de compenserende maatregelen delen. 

De gesprekken over de exacte invullen van deze maatregelen lopen nog.  

De ontwikkelaars gaat bijvoorbeeld contracten aan met partijen, welke elk jaar afspraken maakt met 
de boeren.  

 

  



Derde bewonersavond 

23 november inloopavond voor direct omwonenden en andere belanghebbenden. 

De direct omwonenden zullen een brief ontvangen met een uitnodiging. Verder zal een advertentie 
in De Brug, om andere belanghebbenden op de hoogte te stellen, worden overwogen. 

Opmerking vanuit het comité: Landeigenaren van aangrenzende percelen moeten ook worden 
meegenomen in de uitnodiging voor direct omwonenden. 

Voorschot aan te bespreken onderwerpen: 

- Participatieplan 
- Weidevogels 
- Financiële participatie 

Het participatieplan zit nog in de laatste fase van afstemming met de gemeente. Zodra deze 
afgestemd is wordt deze gedeeld met het comité.  

Planning 

Vraag vanuit het comité: Wat is het effect van de uitspraak van de raad van state op de bouw van het 
park?  

Hier zal naar worden gekeken. 

RWE 

Snel na de bewonersavond is RWE van plan de vergunningsaanvraag indienen. Na 26 weken kan er 
dan een herroepelijke vergunning liggen. 6 weken later zou er dan een onherroepelijke vergunning 
kunnen zijn. COD staat op eind 2024.  

Solarfields 

Solarfields heeft nog geen aansluit capaciteit. Een vergunning kan in theorie aangevraagd worden 
zonder vastgelegde capaciteit. Dit maakt dat Solarfields iets minder haast heeft. 
Vergunningsaanvraag zal worden gedaan in 2023, maar exacte datum is nog niet bekend.  

Zonnegilde 

Kan geen duidelijkheid over worden verschaft (afwezig). 

 

Afsluiting: 2 november 2022 21:00 

  



Bijlage 1 Posters informatie avond 23 november 2023 

 

 



Bijlage 2 Visualisaties informatie avond 23 november 2023 

 

 

  



Bijlage 3 Brief 

Kampen, 18 januari  2022  

Betreft:    update project zonnepark te IJsselmuiden  

  
  
Geachte heer / mevrouw,   

   
In navolging op onze mail van 28 juni 2021 willen wij u - als direct-omwonenden van het beoogde 
project - hierbij een update geven van de huidige voortgang voor de beoogde ontwikkeling van het 
“Zonnepark Koekoekspolder” aan de Hagedoornweg. Dat zonnepark zal feitelijk bestaan uit 
‘Zonnepark Koekoekspolder I” (voor rekening van RWE) en “Zonnepark  
Koekoekspolder II” (voor rekening van Zonnegilde).   

Afgelopen maanden is in opdracht van de gemeente Kampen door gespecialiseerd onderzoekbureau 
Infram  een verkennend onderzoek uitgevoerd naar de mogelijke oplossingen voor de veenweide-
problematiek (bodemdaling - veenverbranding/CO2-emissie) in de Mastenbroekerpolder. De 
onderzoeksresultaten zijn inmiddels in de vorm van de presentatie “Koekoek Scenario’s - effecten” 
aan de gemeente gepresenteerd.   

   
De gepresenteerde scenario’s stellen de betrokken overheden feitelijk voor (een) keuze(n) uit een 
drietal bouwstenen met elk een A-variant (met nadruk op natuur en agrarisch gebruik) en een B-
variant (met nadruk op stedelijke, nieuwe functies), te weten:    

• Bouwstenen 1A - 1B:   Aanleg Drukdrainage;  
• Bouwstenen 2A - 2B:   Aanleg extra Sloten &  verhoging waterpeil;  
• Bouwstenen 3A - 3B:   Open water.  

Deze Bouwstenen gaan er van uit dat een hoger grondwaterpeil enerzijds als consequentie heeft dat 
de bodemverlaging tot staan wordt gebracht, terwijl daarnaast het veenpakket in stand blijft en er 
geen emissie van CO2 uit dat veenpakket meer plaatsvindt.   

  
Hieronder zijn de drie B-scenario’s in beeld gebracht:  



  
Bouwsteen (1B) houdt al rekening met de realisering van zonnevelden op de thans voor Zonnepark Koekoekspolder 
beoogde locatie.   

  
  
  
  

  
Bouwsteen 2B gaat uit van een fijnmaziger slotenpatroon in combinatie met een hoger waterpeil.  

  



  
Bouwsteen 3B gaat uit van het onderwaterzetten van het gebied en houdt de mogelijkheid open voor een drijvend 
zonnepark.   

  
Probleem is echter, dat enerzijds de keuze uit die bouwstenen niet op korte termijn zal worden 
gemaakt, terwijl anderzijds RWE en Zonnegilde als initiatiefnemers voor het Zonnepark 
Koekoekspolder hun projecten wel op korte termijn vergund willen zien. Daarbij speelt ook dat de 
gemeente Kampen vanwege de eigen doelstellingen in het kader van de energietransitie gebaat is bij 
de realisatie van een zonnepark van deze omvang in dit gebied, terwijl een drijvend zonnepark voor 
zowel RWE als Zonnegilde geen haalbaar alternatief vormt.   

  
  
  
Dat alles heeft geleid tot een door RWE / Zonnegilde opgesteld projectplan, dat weliswaar 
vooruitloopt op die keuze, maar daarbij wel zo optimaal mogelijk rekening houdt met de bestuurlijke 
opties. In dit zogenaamde ”no regret”-projectplan wordt namelijk uitdrukkelijk rekening gehouden 
met de bouwstenen 1 en 2. Alleen de variant “open water” zou dan niet kunnen worden 
gecombineerd met de realisatie van het zonnepark, maar wij gaan er van uit dat die variant ook 
vanuit het financieel perspectief van de overheid als de minst haalbare moet worden beschouwd.   

  
Het onderstaande projectplan voor Zonnepark Koekoekspolder is inmiddels als concept ter 
beoordeling aan de gemeente Kampen voorgelegd.  

  



  
  
In dit projectplan wordt op twee manieren rekening gehouden met de keuze voor een drukdrainage 
(bouwstenen 1A-1B, waarbij de drainage dus niet dient om water uit het gebied af te voeren, maar 
juist wordt gebruikt om een hoog waterpeil te handhaven), en wel:  

1. door voorafgaand aan de realisatie van het zonnepark de drainagebuizen aan te brengen, 
zodat daar later eventueel de nodige apparatuur op kan worden aangesloten om tot een 
drukdrainage te komen;  

2. door binnen de projectexploitatie in principe rekening te houden met de exploitatielasten van 
de drukdrainage.  

  
Het projectplan houdt voorts rekening met de bouwstenen 2A-2B, door uitdrukkelijk gronden te 
reserveren voor het aanbrengen van eventuele extra sloten in het gebied. In het projectplan zijn die 
tracé’s als groene banen zichtbaar.     

  
  
  
Kortom, het huidige projectplan vormt wat ons betreft de “grootst gemene deler” van de betrokken 
maatschappelijke belangen (energietransitie, tegengaan bodemverlaging en CO2emissie). Bovendien 
komt de projectlocatie na 25 jaar exploitatie van het zonnepark weer beschikbaar als agrarische 
grond. In verband daarmee is gekozen voor een lichte vorm van landschappelijke inpassing.   

Natuurlijk zijn we benieuwd naar uw reactie op dit concept-projectplan, mogelijk heeft u 
inhoudelijke vragen of opmerkingen. Die kunt u uiteraard via onderstaand e-mailadres aan ons 
voorleggen, maar we nemen in elk geval op korte termijn contact met u op voor het maken van een 
afspraak voor een volgend keukentafelgesprek. Na de zgn. keukentafelgesprekken (op 18 mei en 1 



juni 2021 gevoerd door  namens Zonnegilde en  namens RWE) is 
dat een tweede stap in het kader van de procesparticipatie, als middel om belanghebbenden en 
andere inwoners van de Gemeente Kampen in de planvorming te betrekken.   

Dat keukentafelgesprek willen we graag vóór 9 februari 2022 met u houden. Op die datum vindt dan 
een derde stap plaats (tijdstip volgt nog via de media).  Dan staat nl. een publieke bijeenkomst 
gepland voor alle geïnteresseerden in dit project en wordt het project dus in een bredere kring 
gepresenteerd.   

Met de Gemeente Kampen zullen wij in de komende periode deze participatie nader uitwerken.    

Met vriendelijke groet,  

Namens Zonnegilde,          Namens RWE,  

            

  
===================================================================== Uw reactie 
graag naar:   

 



Digitale informatiebijeenkomst

Zonnepark Koekoekspolder 

De informatiebijeenkomst start om 19.30 uur.

23 Februari 2022 

Initiatiefnemers:   RWE Solar Nederland / Solarfields / Zonnegilde



Agenda 

1. Welkom 
2. Introductie van het project en initiatiefnemers
3. Het proces
4. Toelichting proces gemeente Kampen
5. Concept van ontwerp
6. Participatie
7. Vervolgstappen
8. Vragen 
9. Afsluiten



Introductie 

Locatie



Introductie

Initiatiefnemers

1: RWE
2: Zonnegilde
3: Solarfields



Introductie RWE 



Introductie Solarfields 



Introductie Zonnegilde

Zonnegilde

• Gevestigd in Kampen
• Lokaal en Landelijk actief 
• 65 medewerkers
• Eigen Ontwikkeling, Realisatie 

en Onderhoud  



Toelichting proces gemeente Kampen

o 2019                                   Initiatieven voor zonneparken 

o April 2020                         Vaststelling bouwsteen energie 
omgevingsvisie 

o Augustus 2020                Positief principebesluit voor initiatieven 
zonnepark Hagedoornweg

o Maart 2022                      Aanvraag omgevingsvergunning 3x
(projectafwijkingsprocedure) 



De locatie



Beeld van de locatie Hagedoornweg



Beeld van de locatie vanuit IJsselmuiden



Historie 1850 – 1923 - 2019



Concept



Doorsnede Hagedoornweg - Polder



Referentiebeelden



Proces participatie

oMet omwonenden spreken we 1 op 1 

oDe wijdere omgeving informeren we via 
informatiebijeenkomsten

oBetrekken van belangenorganisaties door 1 op 1 contact

oVerslaglegging procesparticipatie in participatieplan



Financiële participatie



Vervolgstappen 

1. Beantwoording vragen informatiebijeenkomst (antwoorden 
worden op website geplaatst)

2. Individuele gesprekken met omwonenden over landschapsplan en 
financiële participatie

3. In gesprek met gemeente, provincie en belangenorganisaties over 
landschapsplan

4. Omgevingsvergunningaanvraag

5. Tweede informatiebijeenkomst 1e helft van April , fysiek. 
Landschapsplan en financiële participatie



Beantwoording vragen 



Contact RWE

www.zonneparkkoekoekspolder.nl

zonneparkkoekoekspolder@rwe.com


